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Vianočný pokoj

Na Vianoce roku 1223 svätý František 

z Assisi, zakladateľ rehole františká-

nov, v talianskom meste Greccio, prvý raz 

postavil živý betlehem. Týmto chcel oby-

vateľom tohto mestečka pripomenúť sku-

točnosť, ktorú oslavujeme počas vianoč-

ných sviatkov. 

Využil prostriedky, ktoré boli dostupné za po-

moci obyvateľstva a na zosilnenie efektu vlo-

žil do jasieľ živé dieťa. Zdá sa, že tento veľký 

muž trinásteho storočia si asi v momente sta-

vania prvého živého betlehema neuvedomil, 

aké bude mať jeho konanie dôsledky. Z toho 

malého mestečka v strede Talianska sa tradícia 

stavať betlehemy dostala do celého sveta. His-

torické záznamy potvrdzujú, že betlehemy sa 

stavali na našom území už v trinástom storo-

čí. Dnes by sme si asi len veľmi ťažko predsta-

vili vianočné sviatky a adventné obdobie bez 

betlehema, či už v našich domácnostiach, kos-

toloch a  často aj na našich námestiach a  uli-

ciach. Táto skutočnosť nás spája s  mnohými 

národmi Európy, ba dokonca možno povedať, 

že takmer s celým svetom.

Som presvedčený, že stavanie betlehemov, 

akejkoľvek umeleckej hodnoty, dotvára ce-

lú siluetu Vianoc ako takých. Je evidentné, že 

symbolov, ktoré napomáhajú prežívať vianoč-

nú atmosféru je veľmi veľa, ale betlehem má 

medzi nimi veľmi špecifické a možno určitým 

spôsobom aj privilegované postavenie. Napo-

máha nám lepšie, možno aj emocionálne, pre-

žívať vianočné sviatky, ktoré sa často a veľmi 

správne charakterizujú ako sviatky pokoja. Pre 

tých, ktorí sa považujú za veriacich, ide o po-

koj, ktorý pramení z  vnútornej harmónie ži-

vota človeka s  Bohom, a  práve preto vianoč-

né sviatky majú nielen memoratívny, ale aj sti-

mulačný charakter špirálovitého rastu v tom-

to pokoji.

Pre všetkých ľudí dobrej vôle, ktorí chcú pre-

žívať vianočné sviatky v  pravom pokoji, oso-

bitne v rodinnom kruhu, pohľad na betlehem 

môže byť príležitosťou na zamyslenie, že ten, 

ktorý riadi tento svet, nám nie je až taký vzdia-

lený ako sa to môže často zdať zo slov a posto-

jov tých, ktorí sa vyhlasujú za veriacich, preto-

že k nám prichádza aj vo forme dieťaťa, ktoré 

je zrozumiteľné pre akéhokoľvek človeka. To 

môže byť povzbudenie k  vzájomnej solidari-

te nielen počas týchto pekných a príjemných 

vianočných dní, ale môže trvať každý deň po-

čas celého roku.

Vážení spoluobčania, dovoľte, aby som vám 

všetkým poprial pokojné prežitie vianočných 

sviatkov!

 Marek Krošlák, Farár v Lamači

V Lamači bude opať starostom Peter Šramko

V poslednú novembrovú sobotu zavítal do Lamača prvý tohtoročný sneh, zobudi-

li sme sa do pekne zasneženej krajiny. Okrem toho nás čakali aj komunálne voľby, 

v ktorých sme si volili primátora Bratislavy, starostu našej mestskej časti, poslanca do 

mestského zastupiteľstva a poslancov do miestneho zastupiteľstva Bratislava-Lamač.

Na víkendových komunálnych voľbách sa v  mestskej časti Bratislava-Lamač zúčastnilo 2 821 

voličov z 5 985 zapísaných vo voličských zoznamoch. Mali sme teda 47,13 % účasť vo voľbách 

(na Slovensku bola účasť o niečo vyššia: 49,69 %). 

Novým primátorom Bratislavy sa stal nezávislý kandidát Milan Ftáčnik s počtom hlasov 59 457, 

v našej mestskej časti Bratislava-Lamač ho volilo 1 335 voličov.

Po štyroch rokoch si Lamačania opäť zvolili za starostu Petra Šramka z koalície SDKÚ-DS, KDH, 

MOST-HÍD, OKS, ktorý zosadil z kresla terajšiu starostku Oľgu Keltošovú iba o 121 hlasov s poč-

tom hlasov 903, získal 32 % hlasov. Peter Šramko bol starostom v Lamači už vo volebnom ob-

dobí 2002-2006, takže sa na svoju starostovskú stoličku vracia po štyroch rokoch.

Termín ustanovujúceho miestneho zastupiteľstva je 20.  decembra 2010.
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Važení Lamačania,

na prvom mieste ďakujem za prejavenú dôveru. Viem, že idem slú-

žiť nielen tým, ktorí ma volili, ale všetkým Lamačanom, veď post sta-

rostu mestskej časti je zaväzujúci, táto pozícia neznamená byť na vý-

slní. Chcem sa držať pri zemi, tam kde je práca, problémy našich oby-

vateľov. Nechcem prejavovať prázdne gestá so vztýčeným palcom 

ako prejav víťazstva. Nejdem do neznámych problémov, preto nech 

je stav s financiami, rozpracovanými projektmi či úlohami akýkoľvek, 

nebojím sa, že by sme to v úrade nezvládli. S novozvoleným zastupi-

teľstvom budem hľadať spoločné záväzky z  volebných programov, 

veď každý, kto išiel do volieb, si dobre zmapoval problémy Lamača 

i Lamačanov, aby sme vypracovali spoločné priority na nasledujúce volebné obdobie. Taktiež 

musíme spolu spracovať a predložiť na schválenie rozpočet mestskej časti, ktorý tvorí kostru 

fungovania úradu a plnenia úloh zo schválených priorít. Veľmi skoro začnem klopať na dvere 

Národnej diaľničnej spoločnosti, Bratislavskej vodárenskej, ako aj SPP, aby sa ešte v tomto voleb-

nom období zrealizovali projekty protihlukovej steny, kanalizácie a plynofikácie tých ciest, kto-

ré sú zabudnutými cestami hlavného mesta Bratislavy.

V predvolebnej kampani odznelo veľa podnetných návrhov. Najcitlivejšie boli Malokarpatské 

námestie, križovatka Vrančovičova-Hodonínska, výhrady voči akejkoľvek výstavbe bytových 

domov v sídlisku a nevyjasnený vzťah k výstavbe cyklistického štadióna Na barine. Sú to váž-

ne, ale opodstatnené požiadavky, ktorými sa budeme otvorene zaoberať a v čo najkratšom ča-

se predstúpime pred verejnosť s návrhmi na postup riešenia. 

K nadchádzajúcim vianočným sviatkom vám prajem pokojné prežitie sviatkov pokoja a  lásky 

v kruhu svojich rodín, priateľov a známych, aby ste načerpali potrebnú silu do ďalších dní svoj-

ho života. 

Váš novozvolený starosta Peter Šramko

Vážení a milí Lamačania!

Rada by som vám ku koncu svojho volebného obdobia poďakovala 

za priazeň, ktorú ste mi počas štyroch rokov prejavovali. Všetkým vo-

ličom, ktorí prišli k volebným urnám v poslednú novembrovú sobotu, 

ďakujem za účasť, ako aj za hlasy, ktoré mi dali. Verím, že nové miestne 

zatupiteľstvo na čele s novým starostom bude robiť spoločne pre La-

mač ešte viac...

     

Oľga Keltošová

pokračovanie na 2. strane
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Zastupiteľstvo sa zišlo na mimoriadnej schôdzi

Úplnou bodkou za rokovaniami Miestneho zastupiteľstva BA-Lamač v tomto volebnom období bolo stretnutie mimoriadneho 

zastupiteľstva 18. novembra, kde jediným bodom bola situácia s budovou Domu služieb.

Ako preukázala revízna správa o  stave tejto 

budovy, situácia je naozaj vážna a  jednotlivé 

prevádzky sú v rôznych technických stavoch. 

Najlepšie je na tom priestor pošty, ktorá pre-

šla čiastočnou rekonštrukciou na vlastné ná-

klady, najhoršie prevádzka kaderníctva, koz-

metiky a holičstva. Aj na základe tohto ziste-

nia poslanci schválili 70-percentné zníženie 

nájmu za rok 2010 prevádzkovateľke tohto 

objektu, s tým, že náklady za energie a vodu 

si za toto obdobie musí zaplatiť v plnej výške. 

O  riešení havarijnej situácie v  ďalších objek-

toch, o  prípadnej zmene správ-

cu tejto budovy už rozhod-

nú poslanci nového zastu-

piteľstva.
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Do mestského zastupiteľstva sme zvolili dote-

rajšiu vicestarostku Júliu Ondrišovú z koalície 

SDK-DS, SaS, KDH, MOST-HÍD, OKS, ktorá zís-

kala 862 voličských hlasov.

Chcem sa v prvom ra-

de poďakovať všet-

kým voličom, ktorí mi 

prejavili svoju dôve-

ru v týchto komunál-

nych voľbách. Ako 

poslankyňa v  mest-

skom zastupiteľstve 

za Lamač budem ro-

biť všetko pre to, aby 

som nesklamala dô-

veru a dôrazne presadzovala problémy celo-

mestského významu dôležité pre Lamač.

Mám záujem pracovať iným systémom ako to 

bolo v predchádzajúcom volebnom období. 

S  lamačským miestnym zastupiteľstvom bu-

dem v  permanentnom kontakte na jeho za-

sadnutiach, kde chcem, aby mi nové vedenie 

úradu aj pripravovalo materiály na rokovanie 

miestneho zastupiteľstva, aby som problema-

tiku poznala. Taktiež chcem o dôležitých bo-

doch aj celomestského významu konzultovať 

s novozvolenými poslancami lamačského za-

stupiteľstva, čo považujem za dôležité.

Rada by som – pokiaľ dostanem priestor – 

pravidelne informovala občanov v  lokálnom 

médiu, časopise Lamačan. Jednotlivé body 

svojho volebného programu, ktoré som vám 

predstavila pred voľbami, a  teda problémy, 

ktoré nás v Lamači trápia, začnem v meste rie-

šiť.

Júlia Ondrišová, 

poslankyňa mestského zastupiteľstva 

za Lamač

Miestne zastupiteľstvo v  rokoch 2010-14 sa 

bude skladať z dvoch poslaneckých zoskupe-

ní – v jednej časti majú zástupcovia Smer-so-

ciálnej demokracie (SD), Strany zelených, SNS, 

Slobodného fóra   5 poslancov. Ďalších 4 po-

slancov tvoria nominanti z koalície KDH, Most-

-Híd, OKS.

Výsledky komunálnych volieb 2010 – po-

slanci Miestneho zastupiteľstva Bratisla-

va-Lamač (podľa počtu získaných hlasov)

1. Mgr. Ing. Radoslav Olekšák – Smer-so-

ciálna demokracia, Strana zelených Slovenska, 

SNS, Slobodné fórum – 1 135 hlasov

2. Mgr. Marta Janyšková – Smer-sociálna 

demokracia, Strana zelených Slovenska, SNS, 

Slobodné fórum – 1 052 hlasov

3. MVDr. Pavol Čech – Smer-sociálna demok-

racia, Strana zelených Slovenska, SNS, Slobod-

né fórum – 1 000 hlasov

4. JUDr. Peter Grom – Smer-sociálna demok-

racia, Strana zelených Slovenska, SNS, Slobod-

né fórum – 766 hlasov

5. Mgr. Mária Imrichová – KDH, MOST-Híd, 

Občianska konzervatívna strana – 732 hlasov

6. Ing. Daniel Valentovič, CSc. – KDH, MOST-

-Híd, Občianska konzervatívna strana – 660 

hlasov

7. Anna Marková – Smer-sociálna demokra-

cia, Strana zelených Slovenska, SNS, Slobodné 

fórum – 646 hlasov

8. Ing. Gabriela Bizoňová – KDH, MOST-Híd, 

Občianska konzervatívna strana – 606 hlasov

9. PaedDr. Mgr. Renáta Ocilková – KDH, 

MOST-Híd, Občianska konzervatívna strana – 

602 hlasov

Jednotliví poslanci MZ sa vám so svojimi plán-

mi a  cieľmi prihovoria v  nasledujúcom čísle 

Lamačana.

kl

pokračovanie zo strany 1.

V Lamači bude opať starostom Peter Šramko
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Stretnutie s Lamačankou Gabrielou Škorvánkovou

Sedí na troch stoličkách a píše lamačskú kroniku

Zvedavosť a potreba vedieť, kto som, kto sme, čo nás formovalo, prečo uznávame také či onaké hodnoty ľudstva zaujímali MUDr. 

GABRIELU ŠKORVÁNKOVÚ od detstva. Otázky ju viedli k štúdiu i celoživotným pracovným vášňam – promovala ako klinická psy-

chiatrička, teoretička umenia a historička. 

Ktoré historické obdobie je pre vás najzau-
jímavejšie, čím vás zaujalo?

Som „stredovekárka“, zaujímalo ma chápanie 

vlastníctva majetku v  tomto období. Feudál 

nerozlišoval národnosť ani postavenie mimo 

svojej kasty. Rozlišoval len postavenie sme-

rom k pracovnej sile a postavenie závislé a slo-

bodné. Až obdobie národného obrodenia za-

čalo dávať dôraz na národ, slobodu a rovnosť. 

Začali sa utvárať pojmy národný, slobodný, 

rovnoprávny. Meštianstvo prinieslo nový po-

hľad na tieto slová.

Ako nájsť spojnicu medzi minulosťou a súčas-

nosťou? Zložitosť tohto prepojenia je dôležitá. 

Filozofi tvrdili – ak chceš urobiť z národa otro-

kov, ober ho o  historické povedomie. Ak ná-

rod nepozná svoju históriu, stáva sa sluhom 

tých, ktorí sa ňou pýšia. Nie je to iba vo veľ-

kosti národa, ale predovšetkým v  jeho seba-

vedomí. Ľahostajnosť k minulosti je tragédia 

budúcnosti.

Naozaj sa možno z histórie poučiť, alebo je 
skutočne ľudstvo nepoučiteľné?

V podstate je ľudstvo nepoučiteľné. Nemenia 

sa postoje k vlastníctvu, jeho koristeniu, rôz-

nym morálnym zásadám a ich nerešpektova-

niu, nerovnému posudzovaniu morálky vlast-

níkov štátu a  ostatných, uplatňovaním práva 

nerovnakým metrom a podobne. Uplatňu-

jú sa iba stále technicky dokonalejšími pros-

triedkami.

Možno mať aj osobné ponaučenia z dejín? 
Napríklad vaše?

Povedala by som to jednoducho: neprijímaj 

zlo a  postav sa proti nemu, aj keď je to vše-

obecný názor, lebo tento postoj vedie k deš-

trukcii života a spoločnosti. Minulosť ťa vždy 

dostihne a skôr, či neskôr zráta ti to. Možno aj 

pre tento názor som mala vždy prezývku re-

belka.

Ako sa z vás stala lamačská kronikárka?

Písala som kroniku Záhorskej Bystrice. O písa-

nie lamačskej kroniky ma požiadali starosto-

via Plai a po ňom Šramko a za starostky Kelto-

šovej som pokračovala.

Aká stará je lamačská kronika, kedy a kto 
ju začal písať?

Ján Konečný zachránil kroniku z rokov 1930 – 

1952. Písali ju učitelia Lamača. Po tomto dátu-

me nebola písaná až do roku 1999. Písala som 

roky 1999 až 2009. Na základe vlastného návr-

hu som zrekonštruovala aj roky 1989 – 1998, 

k  čomu som mala veľa dokumentov. Odo-

vzdaných je teda 20 ročníkov kroniky.

Čo musí a nemusí byť v kronike?

Kronika je úradný dokument a jej písanie má 

presné pravidlá. Boli už neraz publikované. 

Kapitoly sú dané zákonom o kronikách. Sú to: 

všeobecná časť, verejná správa a  samosprá-

va, investičná a  podnikateľská činnosť, roz-

počet a  dane, životné prostredie a  bezpeč-

nosť občanov, zdravotná starostlivosť, sociál-

ny program, školstvo, cirkevný život, šport, 

kultúra, mimoriadne udalosti, záver. Nemali 

by v nej byť rôzne neoverené správy, udalosti 

v skreslenom podaní a nič, čo by urážalo, ale-

bo znevažovalo osoby alebo ich konanie.

Ako sa k nej dostanú občania? Máme mož-
nosť sa do nej pozrieť?

Môžu ju študovať v miestnom úrade na požia-

danie, ale musia sa zapísať, čo študovali, a na 

čo to použijú. Nesmú z nej bez súhlasu kroni-

kára a starostu nič uverejniť. Kópiu dokumen-

tu poskytnú mestskej časti. Kronika je žalova-

teľná podľa zákona, preto jej štúdium podlie-

ha prísnym pravidlám.

Kolujú reči, že kronika „sa skončila“. Veď 
Lamač žije...

Neviem o kolujúcich rečiach. Vždy musím mať 

presné informácie. Pokračujem v písaní kroni-

ky podľa pravidiel o jej vedení. Možno ľudí po-

mýlil výrok, že bola ukončená rekonštrukcia 

kroniky rokov 1989 – 1998. Týmto sa iba dopl-

nili chýbajúce roky, ale nie je to jej ukončenie. 

Spracované sú teda roky 1989 – 2009. Chcela 

by som povedať moje krédo: Zachovaj múd-

rosť i omyly minulosti pre tých, ktorí prídu po 

nás, aby pochopili a boli hrdí na dobré, čo sa 

vykonalo a vyvarovali sa chýb, ktorých sa my 

dopúšťame. Ak nepochopia svoj domov, bu-

dú vždy iba strom bez koreňov.

Anica Seewaldová



4 Lamačan 12 / 2010

Poďakovanie darcom

Vyjadrujeme úprimnú vďaku spoloč-

nosti Johnson Controls Bratislava, kto-

rá prostredníctvom Nadácie Pontis prispe-

la sumou 200 EUR na zakúpenie didaktic-

kých pomôcok pre MŠ Malokarpatské ná-

mestie. 

Sme vďační, že existujú firmy, ktoré nám svo-

jím prístupom pomáhajú zlepšovať vzdeláva-

nie našich detí a uľahčujú prácu našich učite-

liek. Ešte raz ďakujeme!

Rodičia z Občianskeho združenia 

Lamačské kvietky 

Koníky – naši kamaráti

Deti v MŠ Heyrovského majú nových ka-

marátov. Prichádzajú za nimi do škôl-

ky, aby obohatili život v MŠ a pomáha-

li rozvíjať psychickú, fyzickú a zdravotnú 

stránku detskej osobnosti. 

Jazda na poníkoch rozvíja svalstvo chrbta, 

panvy a  stehenné svaly, udržať rovnováhu, 

podporuje odvahu. Poníky blahodarne pô-

sobia na psychiku dieťa. Deti ich hladia, kŕmia 

a jazdia na nich. Vnímajú poníky s rešpektom, 

učia sa konať podľa pravidiel, ako pristupovať

k poníkovi, čo majú a nemajú poníky-koníky 

rady. Jazda na poníkoch podporuje aj imuni-

tu, lebo deti jazdia za každého počasia  (v pri-

meraných podmienkach) Jazdou na poníkoch 

sa zlepšuje duševná rovnováha a  psychická 

pohoda, preto hipoterapia je  špeciálnou for-

mou fyzioterapie. Pri kontakte so zvieraťom 

dieťa  zabudne na „svoje problémy“, cíti sa 

uvoľnenejšie, teší sa na kontakt so zvieratkom.

Jazdu deti uskutočňujú s  odborným sprie-

vodom  vyškolených  ľudí  pre pedagogicko- 

psychologické jazdenie v oblasti  hipoterapie.

Deti sa tešia, kedy prídu opäť.

Radostné deti  a učiteľka Z. Mazancová

Tekvičky i lampášiky 
prilákali celé rodiny

Už tradične v Lamači každý rok organi-

zujeme lampášikovský sprievod pod 

názvom Večer svetlušiek, stalo sa tak aj 

v piatok podvečer, 12. novembra. 

Počasie prialo, nebolo ešte veľmi zima, a  tak 

sa mnoho detí a  rodičov zišlo pred budovou 

kina, kde sa na pokyn predsedníčky Kultúrnej 

komisie MZ BA-Lamač Marty Janyškovej vyda-

li na tradičný okruh Lamačom. A že ide o po-

chod svetlušiek, bolo vidieť podľa vlastnoruč-

ne vyrobených lampiónov – robili si ich samy 

deti v  materských škôlkach, škole, ale aj ma-

mičky v materskom centre Obláčik – zakúpe-

ných lampiónov, ale aj podľa rôznych svetie-

lok, blikačiek, čeloviek, či dokonca bateriek. 

Na záver sprievodu všetkých potešilo filmo-

vé predstavenie v  kine Lamač. Lampiónové-

mu sprievodu ešte dva dni predchádzala aj 

výstavka vlastnoručne vyrobených tekvičiek 

alebo tekvíc, ktoré boli vystavované v priesto-

roch kina. Deti, aj dospelí si mohli vybrať tek-

vicu, ktorá ich najviac zaujala. A veru bolo sa 

na čo dívať – od klasických vykrojených – až 

po rôzne hlavy, strašidlá či zvieratá...

kl

Obláčik v staronových priesto-
roch, s mnohými aktivitami

Občianske združenie Materské centrum 

Obláčik funguje v našej mestskej časti 

Lamač už 7 rokov. 

Za tento čas sa už Obláčik niekoľkokrát pre-

sťahoval, spestril prvé krôčiky detí a materskú 

dovolenku mnohým maminkám s malými de-

tičkami a  pripravil veľa zaujímavých poduja-

tí celým rodinám s malými deťmi. Začiatkom 

tohto školského roku sme otvorili svoje dvere 

už siedmej sezóne na novom mieste. Vlastne

sme sa vrátili tam, kde Obláčik začínal. Nájdete

nás v priestoroch ZŠ na Malokarpatskom ná-

mestí od pondelka do piatku. Vďaka podpo-

re z fondu Citibank, založeného v Komunitnej 

nadácii Bratislava, zakladateľom ktorého je 

spoločnosť Citibank Europe plc, pobočka za-

hraničnej banky, sme centrum vybavili aj no-

vým zariadením a hračkami. V pondelok pred-

poludním je pre väčšie deti kurz Šikovné ru-

čičky – múdre hlavičky a hneď za tým rytmic-

ké cvičenia pre drobcov s Jankou Farkašovou. 

Popoludní sú obľúbené prvé hudobné krôči-

ky s  Erikou Poradovou. V  utorok popoludní 

je herňa určená pre najmenšie detičky, ktoré 

ešte nechodia. Bábätkovo je priestor na nad-

viazanie úplne prvých kontaktov najmenších 

detičiek a  ich mamín. V  ten deň tu máme aj 

skvelé cvičenie na fitloptách s Dankou.  Stre-

da je zameraná na prednášky a  besedy, ten-

to mesiac máme prednášku na tému Ako zvlá-

dať hnev detí 2 a aktivity vyvíja aj podporná 

skupina dojčenia. Štvrtok je Obláčik otvorený 

už od 9. hodiny, čo určite ocenia mamičky ma-

lých ranostajov. Aktuálne informácie nájde-

te vždy na www.oblacik.sk. Celé fungovanie 

a program pre vás všetkých pripravujú mami-

ny na materskej dovolenke, ktoré v centre pra-

cujú ako dobrovoľníčky popri svojich deťoch. 

M. Marková

Lamačania v Ázii

Niekedy po roku 1965 sa rozdelila časť 

juhovýchodnej Ázie na štyri krajiny: 

Laos, Kambodžu, Severný a Južný Viet-

nam. Sever si brúsil zuby na juh, a to sa ne-

páčilo Američanom. A tak sa v tábore žold-

nierov, pod vedením tajnej služby, začal 

príbeh. 

Príbeh o  namáhavom putovaní džungľou, 

o skrývaní sa, o stopovaní nepriateľa, o pres-

nej a často nečakanej streľbe, o potkaních ja-

mách, o dobytí pevností a o veľkom víťazstve 

v poslednom boji. Prežilo ho a Áziu „navštívi-

lo“ 20 členov táborníckeho oddielu Carrigo.

A teraz vysvetlenie: JV Ázia = Podskalie, tábor 

žoldnierov = jesenný tábor T.O. Carrigo, puto-

vanie džungľou = hry a  outdoorové aktivity 

zamerané na rozvoj sily, obratnosti, rýchlosti, 

koordinácie, stopovanie nepriateľa = využitie 

všetkých táborníckych znalostí v praxi, streľba 

= strieľanie zaváraninovými gumičkami, pot-

kanie jamy = hry vyžadujúce prekonanie svo-

jich hraníc, spoluprácu skupiny, dobytie pev-

ností = vedieť sa hrať pre hru a nie pre výhru, 

fair play. Okrem toho v tradičnom tábore, sa-

mozrejme, nechýbali netradičné športy, za-

kladanie ohňov, stolové hry, spoločné vare-

nie a najmä ODVAHA, ČESŤ a PRIATEĽSTVO – 

o tom ten náš oddiel je....

L. Liptovská
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„Hlavnou myšlienkou nášho projektu je 

prepojenie školy so športom, umožniť de-

ťom viac športovať. To, že sme dnes – 18. 

novembra slávnostne položili základný 

kameň tréningovej haly v Lamači, je výsle-

dok dlhoročného úsilia, práce, presviedča-

nia odborníkov, poslancov, ale aj obyvate-

ľov Lamača, ktorí s areálom susedia, že ha-

la nenaruší ich doteraz pokojný život v La-

mači,“ povedal na úvod Ľubomír Sloboda.

Výstavba tréningovej ľadovej plochy sa začala 

už 6. 9. 2010 prípravnými prácami ako je zria-

denie staveniska, jeho označenie a ohradenie. 

Predchádzalo im vybavenie vyše 70 rôznych 

povolení. Na septembrovom zasadnutí zastu-

piteľstva ešte investor žiadal o zmenu v pro-

jekte, ktorá bola vyvolaná hlavne požiadavka-

mi hráčov curlingu a zároveň aj prístupom ve-

rejnosti. 

Čo teda všetko v Lamači vznikne? „Bude to 

tréningová ľadová plocha s rozmermi 56 

x 26 metrov (rozmery ihrísk NHL) a cur-

lingová hala pre dve dráhy 45 x 10 met-

rov. Ľadová plocha bude chladená naj-

novšou technológiou, ktorá ešte doteraz 

nebola nikde na Slovensku použitá. Po-

važujeme tento projekt za unikátny svoj-

ho druhu na Slovensku,“ objasňuje Ľ. Pištek.

Hala by mala byť dokončená už 6. mája 2011 

a odovzdaná investorovi do užívania, a te-

da sprístupnená pre verejnosť. Benefitom 

pre Lamačanov by mal byť každodenný voľ-

ný prístup v rámci rozvrhu využívania ľadovej 

plochy, tento benefit je zakotvený aj priamo 

v zmluve s investorom.

Základný kameň tréningovej ľadovej plochy 

sektom „pokrstila“ starostka Mestskej časti 

Bratislava-Lamač Oľga Keltošová za prítom-

nosti vicestarostky Júlie Ondrišovej a poslan-

kyne Márie Pikulíkovej. „Prajem investorovi, 

aby sa mu do roka a do dňa podarilo plo-

chu sprevádzkovať a verím, že Lamačania 

budú môcť svoje benefity využívať a oce-

nia ďalšiu možnosť na športovanie v Lama-

či,“ zaželala O. Keltošová.

Okrem tréningovej ľadovej plochy je však 

v  projekte zahrnutá aj športová akadémia, 

v  rámci ktorej budú môcť deti od 1. triedy 

ZŠ až po maturitu využívať prepojenie výuč-

by a športu – nielen hokejisti, ale aj krasokor-

čuliari, rýchlokorčuliari a  budúce curlingové 

hviezdy. Škola bude prepojená priamo s ľado-

vou plochou, okrem toho sa v areáli budú na-

chádzať aj basketbalové a volejbalové ihrisko 

a bikrosová dráha – ďalší benefit pre lamačské 

deti. V lete sa budú organizovať letné kempy 

a autogramiády hokejistov z NHL.

Položenie základného kameňa tréningovej ľa-

dovej plochy podporil aj bývalý skvelý repre-

zentant a tréner Jozef Golonka a súčasný kapi-

tán Slovana Bratislava Richard Kapuš. „Takúto 

halu by mala mať každá bratislavská mest-

ská časť, aby mohli všetky deti chodiť hrá-

vať hokej ako my voľakedy, nielen tí, čo na 

to majú peniaze,“ zdôraznil J. Golonka.

  

Text a foto K. Lepiešová

Tréningová ľadová plocha bude aj v Lamači

Myšlienka na vznik zimného štadióna, resp. ľadovej plochy v Lamači vznikla už pred niekoľkými rokmi. Začal sa ňou zaoberať riaditeľ 

Obchodnej akadémie Liberta Ľubomír Sloboda a vedel, že hlavným problémom sú a budú peniaze. Tejto myšlienky sa však nevzdá-

val a postupne, aj za pomoci bývalého hokejistu Slovana Bratislava Ľubomíra Pišteka začali svoju myšlienku aj realizovať. Vznikla firma 

ZLL, s.r.o., ktorá už v roku 2008 projekt tréningovej ľadovej plochy v Lamači predložila miestnemu zastupiteľstvu v Lamači.



Cieľom projektu je zvýšiť povedomie o zdra-

vom životnom štýle a motivovať k zdravému 

stravovaniu a  pravidelnej pohybovej aktivi-

te prostredníctvom aktívneho zapojenia nie-

len detí, ale aj ich rodičov a pedagógov, kto-

rí sú pre žiakov druhou najvýznamnejšou sku-

pinou dospelých. Na podporu záujmu detí 

o zdravý životný štýl bude počas celého škol-

ského roku zabezpečená pravidelná dodáv-

ka jabĺk (a podľa sezóny aj hrušiek) pre žiakov, 

ako i pedagógov škôl zapojených do projektu.   

Do tohto projektu sú na Slovensku zapojené 

štyri školy – dve v Hlohovci a dve v Bratislave – 

jednou z nich je aj Základná škola na Malokar-

patskom námestí v Lamači. „Sme radi, že si 

do tohto projektu vybrali právne našu zák-

ladnú školu a je určený nielen pre deti, ale 

aj pre pedagógov,“ povedala riaditeľka ZŠ 

Alena Petáková. „Z vyše 300 rodičov našich 

žiakov, len nepatrný počet tento projekt 

nepodporil, resp. nesúhlasil, aby sa jeho 

dieťa na ňom zúčastnilo. Všetky deti sú na 

úvod otestované, ich kondícia, ako aj zák-

ladné merania – výška, hmotnosť, tlak kr-

vi, tepová frekvencia. Všetko sa dialo po-

čas hodín telesnej výchovy, takže sme ani 

nenarušili iný vyučovací proces,“ dodala 

A. Petáková.

Tento projekt podporila aj prvá dáma Sloven-

skej republiky Silvia Gašparovičová, ktorá po-

dáva pomocnú ruku pri vytváraní výchovno-

-vzdelávacích aktivít zdravého životného štý-

lu najmladšej generácie. Práve prostredníc-

tvom Slovenskej nadácie Silvie Gašparovičo-

vej – Vzdelanie a zdravie pre všetkých – sa vo 

vybraných základných školách realizuje v škol-

skom roku 2010/2011 pilotný vzdelávací pro-

jekt s názvom Go Fit, v  rámci ktorého sa pre-

dovšetkým žiaci dozvedajú o zásadách zdra-

vej výživy a nevyhnutnosti pohybových aktivít 

v ich živote. S. Gašparovičová aj osobne zavíta-

la do ZŠ Malokaprpatské námestie 12. novem-

bra a prihovorila sa aj testovaným deťom.

Text a foto: kl

Jednou z nich je aj naša aktivita. Skĺbili sme 

zapojenie školy do projektu Comenius Škol-

ské partnerstvá. Je to medzinárodný pro-

jekt financovaný z prostriedkov EÚ prostred-

níctvom Programu celoživotného vzdeláva-

nia. V  projekte sa žiaci oboznamujú s  kultú-

rou a  festivalmi nasledujúcich krajín: Anglic-

ko, Nemecko, Španielsko, Švédsko, Bulharsko, 

Poľsko a Turecko. 

V praxi to je takto: Žiaci si vyžrebovali z košíka 

krajinu a mali dva dni na to, aby si zistili a pri-

pravili čo najviac informácií o nej. Potom na-

sledoval deň, keď všetky triedy školy pracova-

li na svojom triednom projekte, pripravovali 

si prezentáciu, ktorá bola čiastočne v  anglic-

kom jazyku a krátky test o krajine, ktorú pre-

zentujú. Dva dni sa striedali triedy v prezento-

vaní svojej krajiny ostatným žiakom školy. Do 

projektu sa zapojili len žiaci druhého stupňa. 

Prvý stupeň vyhodnotil najlepšie predstave-

nú krajinu a všetci si vyskúšali svoje vedomos-

ti v krátkom teste, ktorý si pripravili jednotli-

vé triedy. Vyhodnotili sme najlepšiu prezen-

táciu a  triedu s  najlepšie napísaným testom. 

Žiaci hneď po prvom prezentovaní videli, že 

učiteľ to nemá jednoduché zaujať žiakov, pri-

blížiť im základné informácie a  navyše púta-

vým spôsobom. Inak sa treba prihovoriť prvá-

kom a inak deviatakom. Bolo vidno, že deti sa 

vo svojom predstavovaní zlepšujú, že rozmýš-

ľajú o problematike. Zjavné bolo aj to, že ich 

to baví a  cítia sa dôležití. Určite sa dozvede-

li nové informácie, iným spôsobom a zapamä-

tajú si ich. Deti sa učili pre život, získali prezen-

tačné zručnosti a svoje miesto zohrala i proso-

ciálna výchova.

Mgr. Alena Petáková

ZŠ Lamač sa zapojila do programu Go Fit 

Projekt Go Fit vychádza z potreby kontinuálneho vzdelávania a prevencie takzvaných civilizačných ochorení, ktoré spôsobujú až 86 

% všetkých úmrtí v Európe. Predpoklady pre ich nežiaduci včasný rozvoj sa zakladajú už v útlom veku. 

Učíme sa inak, učia nás aj spolužiaci

Reforma školstva je v treťom roku. Nie je to ľahká cesta, pretože narážame na mnoho problémov. Jedným z nich je nedostatok učeb-

níc, ale o tom iste všetci viete. Práve preto sa učitelia snažia nachádzať iné formy priblíženia učiva. 
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Jubilanti: 
              december 2010

8 Amália Fratričová
8 Štefan Horváth
8 Ján Milošovič
8 Ondrej Veselý
8 Mária Strmeňová
8 Agneša Jarošová
8 Mária Kucharová
8 Anna Semjanová
8 Angela Lučeničová
8 Mária Guttová
8 Arpád Bognár
8 Mária Nádaská
8 Ján Paulen
8 Mária Pernicová
8 Valéria Fabiánková
8 Vladimír Halák

Všetkým jubilantom blahoželáme! 

Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 

BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neaktu-

álnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V novembri sa
v Lamači narodili:

3.11.  Laura Denysh
10.11.  Sebastián Méheš
16.11. Natália Orth Snepová 
23.11.  Lujza Servanská
23.11.  Leo Požgay

Bezkonkurenčne najlacnejšia dopravná

spoločnosť Anielik vám ponúka tieto služ-

by: Osobnú prepravu - rozvoz tovaru

- odvoz automobilov - malé sťahovanie

- donášku nákupov do domu - dopravu

zamestnancov - dopravu zdravotne pos-

tihnutých a seniorov. Posledne menova-

ným poskytujeme zľavy. Viac informácií

získate na webovej stránke: www.anielik.sk

a na našej bezplatnej telefónnej linke: 

0800 14 00 84. Objednávky je možné po-

slať e-mailom na adresu: info@anielik.sk

Hluchota naša každodeňí

Máme pjet smislú? Jak kdo. Ked prestáváme 

vidzet nasadzíme si okuláre. Pri hluchnucí by 

sme si mohli dat sluchadlá, ale za tí sa haňbí-

me. Rači sme hluchí, to neni vidzet. Nečut je 

víhoda. Omlúvačky, ked nečujú, tak si vimislá. 

Ňekedi sa s hluchotú ludzí dopredu počíta – 

zneužívá sa. Mladí ludé sú už otupení zábav-

nú muzikú, starší a starí vjekem. Oplací sa ne-

čut. Aj pro politikú – ked nečuli, nemožú prob-

lém napravit. Súsedé buntošá? Rozčapujú sa 

na váš úkor? Vaše nervy nejsú jejich starost. 

Oni sú spokojení a od vás sa očekáva, že bu-

dete slepí, hluchí a nebudete robit problémi... 

(BV)

Hluchota naša každodenná

Máme päť zmyslov? Ako kto. Slabnúce oči rie-

šime okuliarmi. Hluchotu by sme mohli na-

čúvadlami, ale za tie sa hanbíme. Radšej sme 

hluchí, to nevidieť. Nepočuť je výhoda. Kle-

betnice, keď nepočujú, vymyslia si. Niekedy 

sa s  hluchotou ľudí vopred ráta – zneužíva 

sa. Mladá generácia je už ohlušená zábavnou 

muzikou, starší a starí vekom. Je pohodlné ne-

počuť. Aj pre politikov – keďže nepočuli, ne-

môžu problém napraviť. Susedia robia hluk? 

Rozdrapujú sa na váš úkor? Vaše nervy nie sú 

ich problém. Oni sú spokojní a od vás sa oča-

káva, že budete slepí, hluchí a  nebudete ro-

biť problémy...

(as)

Lamačtina, a pre istotu aj slovenčina

Katarínska zábava až do rána

Už každoročne miestny úrad organizuje koncom novembra Katarínsku zábavu. 

Tento rok sa vyše 80 zabávajúcich zišlo 

v  reštaurácia Trojka na Malokarpatskom ná-

mestí, aby si po chutnej večeri pri pohári dob-

rého vínka alebo niečoho ostrejšieho poho-

vorili s  priateľmi či známymi a  tiež si zatan-

covali na rôzne melódie, ktoré reprodukova-

la skupina E-muzik. Tancovalo sa a spievalo až 

do rána, o polnoci prítomných potešila tom-

bola s vyše 20 zaujímavými cenami, ako vždy 

– najviac cien si odniesla rodina Pšenkovcov.

kl

Vianočne kresby lamačských škôlkarov

Leo
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POZVÁNKY

SILVESTER 2010 31. decembra 2010 na 

Malokarpatskom námestí o 22,30 hod. 

Kapustnica, varené víno, ohňostroj o pol 

noci! 

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač

Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00

Utorok  nestránkový deň

Streda  8.00 – 12. 00 13.00 – 17.00

Štvrtok  8.00 – 11.00

Piatok  nestránkový deň

Overovanie podpisov a listín:

Pondelok 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30

Utorok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30

Streda: 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30

Štvrtok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30

Piatok: 8.00 – 11.00

Knižnica pozýva

Výpožičné hodiny

Pondelok  13.00 – 19.00

Utorok  13.00 – 16.00

Streda 13.00 – 19.00

Štvrtok  13.00 – 16.00

Piatok  zatvorené 

Program MC Obláčik na december

Utorok, 7. 12., 17. h: Mikulášska akcia 

pre členov a dobrovoľníkov MC Obláčik, 

telocvičňa ZŠ 

Streda, 8. 12., 10. h: prednáška, Mirosla-

va Vojtková: ZDRAVÝ ÚSMEV PRE CELÚ 

RODINU, prihlásenie sa na 0910 603 277, mco-

blacik@materskecentra.sk

Utorok, 14. 12., 17 h, Divadielko s Kikou 

Letkovou: Betlehemská hviezda, telocvičňa 

ZŠ, prihlásenie sa na 0910 603 277, mcoblacik@

materskecentra.sk. Prineste si prezúvky! 

18. 12. 2010 – 9. 1. 2011 – MC Obláčik bude 

ZATVORENÉ. Tešíme sa na všetkých v no-

vom roku 2011!

Nájdete nás v Základnej škole na Malokarpats-

kom námestí v Lamači. Vstup je cez bočný vchod 

pri knižnici. Podrobné info: www.oblacik.sk

Dúha – Tábornícky oddiel Carrigo 

vás pozýva na svoje akcie: 

8. 12. 2010 Schôdzka oddielu

16.00 - 18.00 hod - klubovňa, 18.00 -19.00 hod 

netradičné športy, telocvičňa ZŠ Lamač

11. 12. 2010 Výlet do prírody 

Zraz o 9.00 na zastávke MHD - Vrančovičova. 

Program: drobné hry a  súťaže v  lese, 

netradičný šport, tábornícke a  turistické 

zručnosti, prechádzka v prírode – Koliba.

15. 12. 2010 Schôdzka oddielu

16.00 - 18.00 hod - klubovňa, 18.00 -19.00 hod 

netradičné športy, telocvičňa ZŠ Lamač

22. 12. 2010 Vianočná schôdzka oddielu

16.00 - 18.00 hod - klubovňa, 18.00 -19.00 hod 

netradičné športy, telocvičňa ZŠ Lamač, 19.00 

– 20.30 hod – Vianoce v klubovni

Všetky akcie oddielu T.O. Carrigo sú prístupné pre 

verejnosť. Možnosť prihlásiť deti do celoročnej 

pravidelnej krúžkovej činnosti. Informácie 

získate telefonicky na 0903 729 814, emailom na 

carrigo@oz-duha.sk alebo na web stránke 
oddielu http://carrigo.oz-duha.sk.

Inzercia

SORBO - renovácia dverí a zárubní. Refe-

rencie: POOr a.s., Dalkia a.s., Technopol a.s., 

Americká ambasáda, Philip morris – Figaro, 

Nemocnica Kežmarok. Viac ako 3 000 spokoj-

ných zákazníkov. Starohájska 35, Mobil: 0903 

783 951, 02/62 41 08 86, www.sorbo.sk, 

sorbo@sorbo.sk 

Second hand už aj pre dospelých!

Predajňa second handu na Malokarpat-

skom námestí rozšírila svoj sortiment aj 

o oblečenie pre dospelých, ktoré doplnilo 

ponuku pre deti. Príďte sa pozrieť, určite si 

aj vy vyberiete!

●  Vodoinštalatérske práce, tel.: 0904 572 977 

●  Hľadám učiteľku nemčiny pre štvrtáčku ZŠ 

v Lamači, cca 2-krát týždenne: kontakt 0903 

855 775 

●  Predám bezpečnostné dvere Adlo – ľavé. 

výška: 197,4 cm, šírka: 82 cm. Cena: 100 €

 kontakt: 0903 855 775

●  Predám 2-izb. byt (49 m2 + 6 m2 terasa), v no-

vostavbe, na Heyrovského ulici. Cena 95 tis. 

EUR, alebo vymením za starší 3-izb. alebo 

veľký 2-izb. byt, v Lamači. kontakt: 0918 

527 992

V SOBOTU 11. 12. 2010 
V TROJKE NA TERASE 
od 8.00 do 24.00 hod.

Pozývame vás zažiť 
jedinečnú atmosféru 

zabíjačky.
Ochutnávka 

zabíjačkových špecialít.
Varené víno, grog.
Možnosť zakúpiť si 

čerstvé výrobky.

TEŠÍME SA NA VÁS!

Program kina na december 2010

4. 12. (K)LAMAČ  SŔDC: Alex so svojou 

sestrou vedie spoločnosť, ktorá 

poskytuje naozaj špeciálne služby 

– rozbíja partnerské vzťahy na 

objednávku. Hrajú: Vanesa Paradise, 

Romain Duris 18. h, 2,50 €

5. 12. SHREK – ZVONEC A KONIEC: Zelený 

zlobor a Fiona opäť v akcii, animovaná 

komédia so slovenským dabingom, 

15.30 h, 2,50 €

5. 12. ŽENY V POKUŠENÍ: Nová úspešná 

komédia, nielen pre ženy, s  Eliškou 

Balzerovou v hlavnej úlohe, 18. h, 1 €

11. 12. NAJLEPŠÍ Z BROOKLYNU: Strhujúca 

dráma z prostredia policajného zboru. 

Hrajú: Richard Gere, Don Cheadle, 18. h,

2,50 €

12. 12. POČIATOK: Akčný sci-fi  fi lm s Leonar-

dom di Caprio v hlavnej úlohe, 18. h,

2,50 €

18. 12. JEDZ, MODLI SA A MILUJ: Po mno-

hých nezdaroch a rozvode sa 35-ročná 

Elizabeth so zlomeným srdcom rozhod-

ne zmeniť svoj život a vydá sa na cestu 

okolo sveta, 18. h, 2,50 €

19. 12. ROMÁN PRE MUŽOV: Príbeh troch 

súrodencov, ktorí majú následkom 

predčasnej smrti rodičov oveľa pev-

nejšie puto, než býva obvyklé. Hrajú: 

M. Donutil, M. Vladyka, T. Pauhofová, 

18. h, 2,50 €

29. 12. DEADLINE: Architekt Peter Highman 

sa súrne potrebuje dostať z Atlanty do 

Los Angeles, aby stihol pôrod svojho 

prvého dieťaťa, ktoré sa má narodiť 

o 5 dní, 18. h, 2,50 €

Vianočná atmosféra 

v Lamači


